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Ú V O D N Í K  D I VA D E L N Í K
Milí návštěvníci Divadelního Kojetína,

je neuvěřitelné, jak rychle rok uplynul a opět se nám probouzí jaro, 
s kterým do našeho města každý rok přichází divadlo. Opět na 
kojetínských prknech, která pro herce znamenají svět, pořádáme již 
osmnáctý ročník Přehlídky amatérských divadelních souborů Divadelní 
Kojetín 2010, jejímž vyhlašovatelem je každoročně Město Kojetín 
a Městské kulturní středisko Kojetín.
 Naše přehlídka letos oficiálně vstupuje do světa dospělosti. 
Prvních osmnáct let v životě člověka představuje nejkrásnější bezstarostné 
období, léta dětství a mládí. A osmnáct ročníků přehlídek v historii 
našeho města znamená také velký kus životní cesty, cesty divadelní, 
která Kojetín zařadila mezi patnáct měst České republiky, jež mají tu 
čest pořádat postupový festival na národní přehlídku a prožívat tak 
příjemné dny s ochotníky ze všech krajů naší krásné země.
 Od úterního rána do nedělního odpoledne se vám představí 
celkem patnáct divadel a o postup na Celostátní přehlídku Divadelní 
Děčín 2010 bude bojovat celkem devět souborů, které bude posuzovat 
a hodnotit odborná 
porota.
 Za pořádající 
Městské kulturní 
středisko Kojetín vám 
přeji příjemnou zábavu 
a spoustu uměleckých 
festivalových zážitků. 

Ať tedy Divadelní 
Kojetín, již dospělý, 
opět ožije divadlem 
a otevře brány všem 
milovníkům divadla!

Hana Svačinová
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R E - C E N ZO R
Divadelní cestopis aneb Evropou od renesance po realismus

Soubor: Divadélko pro školy Hradec Králové
Scénář: Michal Moravec, Vít Troníček
Režie: Karel Morávek j. h. 

Poté, co se studenti kojetínských škol 
postupně dotoulali každý na své sedátko 
v  Sokolovně, mohla propuknout 
opravdová pouť do minulosti, jejímiž 
průvodci se na úterní dopoledne stali 
královéhradečtí herci Michal Moravec 
a Vít Troníček.
 Kámen, nůžky, papír, teď! 
rozhodlo hned na začátku, kdo z herců 
si švihne vysněnou roli Hamleta, a tím 
byla naše cesta zahájena. Pak už nás hra 
nesla na divadelní prkna  prosluněné 
Francie ke slavnému Moliérovi. Jeden 
z herců prokázal, že zahrát tři role v jedné scéně není žadný problém, a ztvárnil role 
hospodského, vysloužilého piráta a zženštilého šlechtice.
 Aby v polovině představení hercům nevyschlo v krku, posilnili se lahví ruské 
vodky ve vrcholném díle kritického realismu Revizor. Romantickou náladu pak 
v hledišti navodila hra Cyrano z Bergeracu, v níž roli Roxany ztvárnila jedna 

z divaček. 
Všude dobře, doma nejlíp, a tak jsme se 
i my na závěr vrátili domů k nejslavnější 
české tragédii bratří Mrštíků. I když 
dnes byla Maryša podána spíše formou 
humornou.
 Hercům se opravdu podařilo 
zaujmout a plně zapojit publikum, které 
od začátku do konce vybuchovalo smíchy, 
což na závěr potvrdil vděčný a dlouhý 
potlesk. Představení Divadélka pro školy 
z Hradce Králové tedy bylo opravdu 
důstojnou vlaštovkou přehlídky.

 v č e r a  j s m e  v i d ě l i
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Poklábos s …
Michalem Moravcem a Vítem Troníčkem

Jak dlouho se věnujete divadlu?
Profesionálně se divadlu věnujeme přes 
deset let a Divadélko pro školy Hradec 
Králové existuje čtyři roky.

Kolikátá repríza Divadelního cestopisu 
byla ta dnešní?
Hra se hraje od počátku divadla, dnes se 
jednalo o plus mínus osmistou štaci. 

Vyhovuje vám hraní ve dvou?
Vyhovuje, ale je to pochopitelně o dost 
náročnější než ve více lidech, protože 
musíme stále udržovat pozornost publika. Výhodou je, že jsme kočovné divadlo, a tak 
můžeme své představení zahrát takřka kdekoliv. Hraní ve dvou také není tak náročné 
na cestovní náklady.  

Kolik stránek má váš scénář? Hra trvá skoro dvě hodiny, to musí být velké množství 
textu. Nebo se snad jedná o improvizaci?
Původní scénář měl patnáct až dvacet stránek, takže se jedná o improvizační záležitost. 
Vše je založeno na komunikaci mezi námi a publikem. Ve dvou lidech za spolupráce 
dvou stolů těžko zahrajeme nějaké velké hlubokomyslné divadlo, nám jde zejména 
o pobavení publika, navodit příjemnou atmosféru a přitáhnout tak mladé lidi.

Líbí se vám v Kojetíně? Plánujete přijet i příští rok?
Nejsme tu poprvé a náš příjezd závisí na pozvání. Pochopitelně bychom přijeli rádi, 
hrálo se nám fajn, publikum bylo skvělé a je vidět, že se lidé v Kojetíně o divadlo 
zajímají. Vždy nás potěší zájem z řad mladých studentů.
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Jakub Ligač

Líbilo se ti dnešní představení? 
Jojojo... Bylo to super.
Která část se ti líbila nejvíc?
Ta ruská, jak tam byl ten opilej člověk. (Revizor, pozn. 
redakce)
Kontrolní otázka: která díla od jakých autorů jsme 
dnes viděli? 
Tak to nevím, jen si pamatuji toho Revizora.
Plánuješ zhlédnutí ještě nějakého představení?
Určitě, chystám se na představení Tenor na roztrhání.

Nikola Treflová
Jak se ti to dnes líbilo? Měla jsi možnost zahrát si roli 
Roxany…
Hodně mě to bavilo, jak z pozice diváka, tak z pozice 
herce. Byla to moje divadelní premiéra, ale přemýšlím, 
že se přihlásím do nějakého souboru.
Která díla jsme dnes mohli vidět?
Tak od Shakespeara tam byl Hamlet a ještě si pamatuju 
Revizora.
Chystáš se ještě na nějaké představení?
Viděla jsem už Tenor na roztrhání a chtěla bych navštívit 

ještě nějaké další představení. Možná půjdu znovu na Tenor.

Poklábos s...
mladými diváky

T H E AT E R  P O E T RY
Nudle pana Svačiny
Kojetínská prkna, co znamenají svět
každým rokem vábí mě
na Sokolku kráčím zpět 
po rumu i po víně*
Kojetínská prkna z dubového dřeva
studentem jsem stále
třeba bude sleva*
Svača nudle navaří
„ISO“ čínských sáčků

jestli se to podaří
tak nechytnem sra!ku*
U stolečku posedíme
všechny herce vítáme
chlebem, sádlem pohostíme
s cibulí se líbáme*
Přijďte všichni na divadlo
vaše nervy uklidnit
ať to naše velký sálo
můžem pěkně zalidnit*
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P O K L Á B O S  S . . .
 r o z h o vo r  s  K .  O .  ( k o j e t í n s k ý m i  o b č a ny )
Co jste dnes měl/a k snídani?
Víte jaká kulturní akce probíhá v Kojetíně?
Chystáte se nějaké představení navštívit?
Co si vezmete na sebe?

Jana Nahradilová
No, ani se neptejte.. jen kafe! 
Ano, pochopitelně. Budou tu u nás divadla.
Určitě, chystám se na představení koječáků a taky chci 
vidět kroměřížské Jeptišky
Něco, co mi bude slušet (smích).

Lubomír Konšel
(smích) Kluci, já jsem měl koláček z pekárny. Ale né 
čerstvej, byl včerejší! 
Ano, Divadelní festival.
Dnes nemůžu, ale zítra se chystám navštívit divadelní 
představení koječáků. 
Popravdě nad tím jsem již přemejšlel. Nerad bych 
tam jako starší člověk mezi těma mladejma vypadal 
blbě, a tak se oblíknu asi na polovic = nebude to úplně 
společenské ani úplně sportovní.

Kristýna Machalíková 
Měla jsem rohlíček s něčím čokoládovým. (Že by nuttela? 
pozn. redakce)
Divadelní Kojetín.
Chystám se na zítřejší bráchovo představení v osm večer 
- Tenor na roztrhání. A taky jdeme na něco se školou ve 
čtvrtek ráno. (Mezi nebem a ženou. pozn. redakce)
Tak to fakt nemám tušení. Asi rifle a nějakou halenku, ne?! 
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R E - C E N ZO R
 v č e r a  j s m e  v i d ě l i
Nejstarší řemeslo aneb Natoč ten gramofon

Autorka: Paula Vogel
Soubor: Divadlo Dostavník Přerov
Režie: Vlasta Hartlová 

V úterý večer se nám ihned po slavnostním 
zahájení přehlídky představil starý známý 
ochotnický soubor Dostavník. Přerováci 
nám opět přivezli komedii, i když podle 
vlastních slov “nepříliš veselou”, a opět 
byli velmi hudební, ba dokonce i zpěvní. 
 Muzikální složka by se dala 
označit za jeden z nejkladnějších rysů této 
inscenace; u ochotnických souborů nebývá 
lehké vytvořit kvalitní pěvecké obsazení 
a již mnoho inscenací tímto způsobem 
došlo neuspokojivého výsledku. I přes pár zívnutí v prvních řadách můžeme říci, že 
představení diváky zaujalo a udrželo je v divadelních sedadlech od začátku do konce. 
 Téma nejstaršího řemesla ve hře autorky Pauly Vogel Dostavník pojal nenásilně, 
s grácií a i přes neměnnou scénu herečky a jeden herec dokázali udržet diváky v plné 
pozornosti. Proto snad přestávka v půli tohoto relativně krátkého představení ani 
nebyla nutná. Naše redakce celou inscenaci hodnotí pozitivně, a proto je nám upřímně 
líto, že než jsme stihli zapnout diktafon, Dostavník odjel.

Názory a dojmy, které diváci 
zanechali v knize “názorů a dojmů” 
bezprostředně po představení:

Bylo to krásný, zahřálo mě to u srdíčka.
 Smutná princezna

“Krásný zpěv” od “překrásných žen”. 
Filípek 

Úžasný zpěv. Děkuji.
Lenka Šípková  
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 a n e b  o h o d n o ť  s i  s v é h o  k o n ě
Jak už jste si jistě všimli, stejně jako každý rok můžete 
po představení i letos ohodnotit představení. A dovést 
tak k vítězství svého koně vítězství. Přesně tak. A komu 
vlastně vadí, že tuto čistě subjektivní soutěž stejně 
vyhraje kojetínský soubor, protože na něj přijde nejvíc 
diváků? Nám to tedy nevadí, na to jsme moc malí 
páni. Ale nebuďme skeptičtí a dál věnujme své hlasy, 
solidarity není nikdy dost.

Divadlo Dostavník Přerov
Líbilo se mi to: 17 hlasů
Nelíbilo se mi to: 0 hlasů

Sečteno za přítomnosti státního dozoru a notáře Milana 
Ligače a Terezy Panákové.  

S U B J E K T I V

Úderem dvacáté hodiny, ještě před tím, než prkna kojetínské Sokolovny osedlalo Diva-
dlo Dostavník Přerov, měli všichni diváci možnost společně s ředitelkou MěKS Hanou 
Svačinovou a místostarostou Města Kojetín Jiřím Šírkem slavnostně prohlásit letošní 
18. ročník Přehlídky amatérských souborů Divadelní Kojetín 2010 za zahájený.
Na slavnostní divadelní notu návštěvníky hned v úvodu naladily členky pěveckého 
souboru Cantas, který pracuje pod hlavičkou MěKS Kojetín.

Z A H Á J E N Í  O D  C A N TA S U
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Poklábos s …
diváky po představení

Lenka Šípková

Jak se ti líbilo představení?
Nádherné to bylo, zpěv nezklamal.

Koho z herců (hereček) bys chtěla vyzdvihnout?
No, kdybych jen věděla, jak se jmenují. Ale perfektní 
byla ta blonďatá paní silnější postavy.

Máš ráda whisky? Kterou značku?
Na tohle se mě, neptej! Milane, já tě zastřelím.

Chystáš se zítra navštívit nějaké představení?
Ano, zítra večer přijdu. Hraji totiž postavu Marie ve hře 
Tenor na roztrhání.

Emílie Vránová

Jak se ti líbilo představení?
Hodně se mi to líbilo, představení bylo pěkně nacvičené 
a dost odvážné.

Koho z herců (hereček) bys chtěla vyzdvihnout?
Strašně se mi líbila Mae.

Máš ráda whisky? Kterou značku?
Samozřejmě, nejraději mám „Tullamorku“.

Chystáš se zítra navštívit nějaké představení?
Pochopitelně, přijdu podpořit Koječáky (Tenor na 
roztrhání, pozn. red.)

Martin Chytil

Jak se ti líbilo představení?
Líbilo, chválím herce.

Koho z herců (hereček) bys chtěl vyzdvihnout?
Pro mě samozřejmě byl nejšarmantnější ten James.

Máš rád whisky? Kterou značku?
Já ještě nedovršil zletilosti, takže nedovedu posoudit.

Chystáš se zítra navštívit nějaké představení?
Pokud mi čas dovolí, nenechám si ujít žádné.
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E X T R AVA G A N C E  &  M A N Ý RY
 v  Ko j e t í n ě
Módní policie - po stopách zločinců

Našim revírem je (pro tento tejden) kojetínská sokolovna, naše tempo je vražedné, našimi 
protivníky jsou nevhodně se oblékající buřiči a trhani. My, muži z módní policie pracujeme 
ve dne, v noci, v dubnu aj v březnu, dopoledne aj odpoledne. Naším úkolem je „pochválit“ 
oblečení diváků... (tůdůtůdůdů)

Úlovky dopolední hlídky
Kritika odborníků
V prvním dni přehlídky se v našem hledáčku objevil 
prazvláštně oblečený mladý muž. Když jsme jej spatřili, 
naše srdce se na chvíli pozastavila. Připadli jsme si jako 
na nějakém skate parku. Pravda, v divadle jsme se setkali 
už s ledasčím, avšak tenhle exemplář nám opravdu vyrazil 
dech.
 Nejsme naivní, oblek jsme opravdu nečekali. Ale 
z toho, co má na sobě, bychom akceptovali snad jen boty.
Černé kalhoty by byly opravdu dobrou volbou, kdyby byly 
o dvě čísla menší, nejednalo se o „kapsáče“ a neobsahovaly 
tolik nášivek. 
 Kdybychom 
přivřeli obě oči (a to 
fakt fest) a zapnuli mu 
svetr, tak by vrchní 
část oděvu kazila 
snad jen naprosto 
nevhodně zvolená 
„ p a l e s t i n a “ ( š á t e k 
kolem krku).

Pochvala odborníků
Šlo by sice jen kritizovat (nám zejména), avšak dnes nám 
osud přál, dostali jsme dva párky v rohlíku, kofolu a kafe. 
Proto máme dobrou náladu a někoho pochválíme. Nic se 
nemá přehánět, tak chvály nebude přehršel. 
Zde je možné spatřit vhodně oblečeného návštěvníka 
divadla. Takovýchhle lidí víc...
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Úlovky večerní hlídky

Úderem dvacáté hodiny večerní byly 
všechny naše hlídky na svých místech. 
Nemohla proniknout ani myška. Zpočátku 
se zdálo, že odění návštěvníků bude až 
nadmíru uspokojivé. Avšak my chválili 
dne před večeří! Najednou se před očima 
jednoho z našich agentů zjevila ona, 
od pohledu v prostý šat oděna. 
 Prvně nikdo z nás netušil, zda 
slečnu dotyčnou - říkejme jí slečna X 
- pochválit či nekompromisně zkritizovat. 
Probudila v nás neobvyklý zájem. 
Po procitnutí z říše snů a dětských představ 
zpět do reality jsme věděli, že se musíme 
dát do práce. Soustředili jsme se pouze 
na slečnu X, sledovali jsme téměř každý 
její taneční krok. Ještě nikdy v historii 
MpMp3 (mezinárodní, profesionální, 
módní policie - 3 nadporučíci) se nestalo, 
aby všichni členové checkovali jednoho 
„podezřelého“. 
 Originalita a výjimečnost vyza-
řovala z každého detailu jejího perfektně 
sladěného vycházkového i mírně (ne)společenského oblečku. Mezi diváky nebylo 
možno najít barevně sladěnějšího člověka. Pro představení, ve kterém se děj točil 
okolo lehkých žen, byla volba černo-červeného oblečení volbou nejtrefnější. Naprosto 
geniální nám přišla kombinace společenských, úhledně nažehlených temně černých 
kalhot a moderní, prošívané, kožené bundy. Jako zářivá kometa nad Betlémem se jí 
nad hlavou skvěl červený (nejspíš babičkou pletený) čepeček, který jí dodával vzhled 
potulující se Červené karkulky či Alenky v říši divů, těžko říct.

T H E AT E R  P O E T RY
Daktylotrochej 

Chtěl bych být jednou hercem
co lusknutím prstem
roli se naučí
co roli si prožije
s přáteli u piva
nebo na jevišti.

Chtěl bych být hercem
jak malíř štětcem 
kreslí
Chtěl bych být jako Romeo
a mít Alfu Romeo
vlastní.  
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Design: Hana Svačinová, Jan Žmolík, Jan Kramář, tisk: MěKS Kojetín, distribuce zdarma

Veronika Gazdová


